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Vážení spoluobčané, 
prošli jsme si nelehkým obdobím, kdy pandemie postihla celý 

svět a nevyhnula se ani našemu regionu. Naše obec zvládla toto ob-
dobí velmi dobře. Občané ve většině, až na jedince, dodržovali naří-
zení a doporučení a vyhnuli jsme se tak mimořádným karanténním 
opatřením. Snad je to za námi a budeme věřit, že i nadále bude naše 
obec zdravá. Nejvíce omezení pocítila škola a potažmo rodiny školá-
ků, kde učitelský sbor, žáci i rodiče museli zvládnout změnu výuky. Na 
místě je pochvala vedení školy, které dokázalo v krátké době reago-
vat a zavést nový systém výuky. Tímto děkuji nejen paní ředitelce, ale 
i celému učitelskému sboru za zvládnutí nové formy výuky.  

Co pandemie ještě přinesla?

Pandemie ochromila výrazně i ekonomiku a pocítily to i všech-
ny obecní pokladny. Za prvních 6 měsíců výrazně klesly daňové 
příjmy, zpoždění má dodnes dotace cca 5mil. Kč na rozšíření ka-
pacity školky, opožděně dorazila dotace na veřejný rozhlas ve výši 
2,3 mil. Kč. Do toho zpoždění projektu ZTV Kluka IV., tj. prodej 

parcel v průmyslové zóně, kde byl očekávaný kapitálový výnos 17 
mil. Kč v prvním pololetí (50% zálohy na pozemky). Dle informací 
Ministerstva fi nancí ČR jsme se tedy připravovali na pokles příjmů 
téměř o 15 mil. Kč. Iniciativou Svazu místních samospráv, senáto-
rů, STAN a nakonec i samotných starostů se podařilo prosadit na-
vrácení části kráceného rozpočtu a naší obci se tímto sníží defi cit 
o 4,1 mil. Kč. Z výše uvedených důvodů rada obce a zastupitelstvo 
obce přehodnotilo investiční plán roku 2020 a některé projekty 
jsme odložili nebo rozložili na delší období. Shodli jsme se, že 
zvládneme a zahájíme výstavbu Podporovaného bydlení pro se-
niory, které po dlouhém čekání na změnu územního plánu může 
být realizováno a je potřebné i žádané. Rovněž zahájíme výstavbu 
inženýrských sítí nové průmyslové zóny, která nám svým dokon-
čením přinese do pokladny 35 mil. Kč, a ještě si zde obec ponechá-
vá pozemkovou rezervu v hodnotě 10 mil. Kč pro případné obecní 
projekty. I přes výše uvedený úbytek státních fi nancí jsme schopni 
tyto investiční záměry zvládnout. 

ˇ̌

SLOVO STAROSTY
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Opravy a investice

O stavu oprav a investic jsem neinformoval od lednového čísla 
Nivnických novin. Připomeňme si tedy, co se nám za cca 6 měsíců 
podařilo zvládnout.  

Přístavba SD Besedy. HOTOVO. Průběžně ještě budeme dopl-
ňovat zeleň i nějaké doplňky interiérů. Budeme samozřejmě reago-
vat i na připomínky uživatelů, s prioritou na komfort návštěvníků. 
Chceme, aby jste se jak v novém sále, tak v původním sále cítili dobře. 
Při stavbě jsme doplnili i klimatizaci do velkého sálu, takže i v horkých 
letních dnech je zde nyní příjemně. Nové přísálí je moderně vybave-
no, samozřejmostí jsou zabezpečovací systémy požární a pohybové, 
bezpečnostní kamery na zahrádce kavárny, data-projektor, ozvuče-
ní, atd. Kuchyně je moderně vybavena s ohledem na uživatele, tzn. 
jednoduché ovládání spotřebičů a kapacita kuchyně dostatečná a 
prostorná, jak bylo požadováno občany při anketě před lety. Dosta-
tečné je i zázemí skladu a chladícího zařízení. Objekt je nejen krás-
ný, ale i plně funkční. Jistě s odstupem času naplánujeme i moder-
nizaci starého sálu, který zatím dobře slouží, ale modernizaci by už 
zasloužil. Ke SD Beseda nedílně patří i vybudované nové parkoviště, 
kterých není nikdy dost a povedla se i rekonstrukce náměstí. Pokud 
vám schází studna „Kozáčka“, nebuďte smutní, studna je zachována a 
po předložení vhodného návrhu ji otevřeme, vystavíme a může být 
zase hezkou dominantou prostoru. Jen musíme sladit architekturu 
staré studny a moderního designu přístavby. Zasazený strom vedle 
studny (Liliovník tulipánokvětý) časem vytvoří velký stín a přispěje 
svojí zelení ke zkrášlení náměstíčka. Opakuji, v přístavbě SD Besedy 
nebude restaurace! Před lety jste vy, občané, v anketě rozhodli a ná-
sledně byla schválena výstavba přísálí umožňující zvýšení kapacity 
sálu na větší akce, ale umožňující i využití menšího sálu pro cca 80 
osob pro menší oslavy a akce. Požadavkem bylo vybudování většího 
kuchyňského zázemí oproti velkému sálu, aby zde bylo možné uvařit, 
uskladnit i naservírovat pro velké akce. Restaurace se neprojektova-
la, má zcela jiné nároky na prostory a přísnější hygienické podmínky 
a opakovaně to píšu v Nivnických novinách. Je pravdou, že v době 
rozhodování dobře fungovala i restaurace Hubert a měli jsme v obci 
9 funkčních hospod. Dneska máme „pouze“ hotel Savary a 4 hospůd-
ky. Doba se ale mění, lidé si raději připlatí a nechají se obsloužit. S 
odstupem času nutno přiznat, že další restaurace by obci přišla vhod. 
Vzhledem k omezeným prostorám v obci a dlouhým rezervacím 
bude tento sál ale jistě přínosem. Již dnes jsou rezervace na proná-
jem na dlouho dopředu, což potvrzuje správnost rozhodnutí. Obslu-
ha, kuchař, vaření nebo catering lze vždy dohodnout. V současnosti 
lze tedy pronajímat samostatně a souběžně velký i malý sál nebo pří-
padně celý SD Beseda.

Co všechno je v novém objektu - přísálí SD Beseda? 

Hlavní sál – nyní vybaven pro 88 sedících hostů, velká kuchyně, 
šatna, bar, sklad nábytku, sociální zařízení, sklad s chladícími zaříze-
ními, technická místnost, úklidová místnost a WC pro personál. Celý 
prostor je klimatizován a klimatizace byla doplněna i do velkého sálu 
staré Besedy.

Zadní část – Kavárna Beseda

Provozovatel Obec Nivnice, počet míst k sezení 30, terasa 20, so-
ciální zařízení, přípravna za barem, sklad nápojů, úklidová místnost 
a WC pro personál, na zahrádce bude vybudován i dětský koutek. 
Otevírací doba bude ve všední dny mimo pondělí a o víkendech; ale 

může se změnit dle návštěvnosti. Co zde nabídneme? Kvalitní kávu, 
různé druhy čaje, míchané alko i nealko nápoje, domácí limonády, 
dezerty, palačinky, wafl e, dobré víno, pivo. Věříme, že kavárnu budou 
navštěvovat maminky s dětmi - zřídíme i koutek pro děti, večer snad 
zajde mládež na dobrou limonádu nebo koktejl nebo starší generace 
na dobré vínko a pivko, pro dámy bude vždy v nabídce něco slad-
kého. Snahou je vytvořit příjemnou kavárnu pro posezení mladých 
i starších.

Jistě vás zajímá, kolik celá přístavba SD Beseda vyšla fi nančně. 
Stavba přísálí i kavárny 26,2 mil. Kč, zařízení, tj. kuchyně, bar, nábytek 
a vybavení 2 mil. Kč, parkoviště a náměstí 2,8 mil. Kč. Vše zaplaceno 
bez dluhů.  

Další dokončené akce v tomto roce:
Bývalá prodejna Primka - HOTOVO. Prostor upraven a vybaven 

pro scházení rodičů s dětmi, jakési komunikační a herní centrum pro 
naše maminky a děti. Prostory zrekonstruovali a upravili pracovníci 
údržby obce, vybavení se pořizovalo již ve spolupráci s maminkami. 
A mě velmi těší, že se nám podařilo najít pro maminky prostor, a ještě 
více mě těší, že slouží a je využíván. 

Společenská místnost na obecním úřadě – HOTOVO.  Po mno-
ha letech už potřebovala změnu. Prostor jsme vymalovali, dali no-
vou podlahu do hlavní místnosti i na sociální zařízení. Společenská 
místnost je nyní důstojnější a může dále sloužit pro potřeby obce a 
občanů. 

Chodník – propojení ul. V Sadě a Sportovního areálu Nivni-

ce - HOTOVO. Konec je blátivému přístupu na sportovní areál. Nyní 
můžeme suchou nohou i s kočárky projít z ulice V Sadě na hřiště a je 
dobře, že naše sportoviště je hojně navštěvováno a využíváno. Občas 
nás zde zlobí večerní sedánky mládeže!!!

Chodník – u hřbitova - HOTOVO. Vyslyšeli jsme připomínky ob-
čanů k neutěšenému stavu a stávající štěrkový chodník (nepovedený 
šotolinový chodník) byl nahrazen dlážděným chodníkem, brzy bude 
doplněn lavičkami a výsadbou solitérního stromu. Tento chodník je 
hojně využíván a zasloužil si být nejen hezký, ale i pohodlný a bez-
pečný.

Demolice baru Tip-sport – HOTOVO.  Defi nitivně zmizel ze svě-
ta oblíbený to stánek nejen fotbalistů, ale i jiných vyznavačů pivního 
moku. Přiznejme si, moc krásy naší obci nepřidával a jeho demoli-
ce přispěla k vytvoření nového potřebného parkoviště. Nech je mu 
země lehká 

Rekonstrukce místních komunikací - část ul. Podohradí a ul. Na 
Zátiší 

Opravy chodníků a místních komunikací jsme zahájili v roce 2017 
a myslím, že nejen nové ulice, ale i udržované předzahrádky, hezké 
fasády, dělají naši obec hezkou. Slýchám často od návštěvníků obce 
pochvaly na vzhled obce, pořádek a čistotu. My to ani nevnímáme, 
ale i pár slov od cizích lidí potěší.

Cyklostezka Nivnice - Suchá Loz – HOTOVO. Proběhla pokládka 
živičného povrchu a vytvoření propustků. Nemám co dodat - projdě-
te se touto stezkou…, korzují zde maminy s kočárky, běžci, chodci, 
pejskaři, cyklisté domácí i cizí. Zvýšil se nám tímto provoz na ulici Vi-
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nohradské, a pokud provedeme i plánovanou rekonstrukci ulice Vi-
nohradské, bude průtah Uherský Brod - Nivnice – Suchá Loz opravdu 
hezký. Počítáme i s vytvořením zpomalovacích bezpečných retardé-
rů, ať zvýšíme i bezpečnost nejen na těchto komunikacích.

Oprava parkovací plochy za poštou – HOTOVO. Tento plácek 
připomínal spíše tankodrom -  opraveno, zkulturněno a slouží.

ZTV Sluneční – nekonečný příběh pokračuje. Dodavatel Eko-
stavby Brno - po dohodě jsme přerušili stavbu do doby provedení 
přeložky vysokého napětí společností E-ON. (E-ONu tato přeložka 
trvala 14 měsíců - to ani nekomentuji). Ekostavby musí dokončit 
chodníky, nájezdy, parkovací místa, odstranění závad, terénní úpravy, 
včetně osetí trávou. Blokujeme jim téměř 2 mil. Kč a do doby řádného 
fi nálního předání nevyplatíme ani korunu. 

Sportovní kabiny – oprava sociálek – jak jsem již uváděl, od dob 
Antonína Himla jsou sportovní kabiny netknuté a zastaralé, pouze se 
v rámci možností TJ něco opravilo, ale sprchy a WC již nejsou hodny 
dnešní doby. Žádost o dotaci TJ nakonec uspěla a v červenci nám do-
taci uznali. Na rekonstrukci tedy TJ dostane od MŠMT (Min. školství)) 
3,9 mil. Kč. Obec vypomůže částečně s fi nancováním, aby TJ o tuto 
dotaci nepřišlo. Financování sportu se zlepšuje, ale i tak by tělový-
chovné spolky bez podpory obcí měly velmi těžké časy.

Co jsme odložili? 

Původní záměr byl provést alespoň jednu etapu rekonstrukce 
staré budovy horního stupně ZŠ.

Škola zvládla rekonstruovat a modernizovat jednu třídu na dol-
ním stupni, i největší kabinet na horním stupni, vše za téměř 1,5 mil. 
Kč. Dílo se opravdu povedlo a prostory jsou moderní a příjemné. 
Vzhledem k poklesu příjmů obce, i s ohledem na náročnost dálkové 
výuky, jsme po shodě s paní ředitelkou školy odložili velkou rekon-
strukci na rok 2021, v případě šance na dotaci, tak na termín dle do-
tační výzvy.

Odložili jsme i přístavbu Relax centra, kde máme připraven pro-
jekt na přístavbu s ochlazovací kádí a vířivkou. Vzhledem k očekáva-
ným poklesům na straně příjmů tuto akci odkládáme na neurčito. O 
této přístavbě se rozhodne podle fi nančních možností, ale máme 
jiné priority.            

Co připravujeme a co bychom chtěli zvládnout?
Oprava kaple na Hůrce – dotace od Památkového úřadu ne-

dopadla (mnoho žádostí a nedostatek fi nancí), přesto po dohodě 
s památkáři proběhla prohlídka objektu s připomínkami, co a jak 
upravit, co je a není přípustné, i doporučení - např. na změnu beto-
náže základů. Ještě proběhne prohlídka restaurátorem, zda nejsou 
pod malbou skryté nějaké hodnotné malby. Nakonec dohodnuto - 
do zimy obec může provést zpevnění základů, drenáže a odvedení 
dešťových vod, vyhodnotit stav střechy a instalovat okapy (střecha 
je bez okapů, jeden z důvodů, že je objekt značně vlhký). V prosinci 
se podávají žádosti na Památkový odbor města Uherský Brod o do-
taci na havarijní stav kaple (příspěvky bývají ve výši 200-300 tis. Kč) a 
na jaře 2021 bychom provedli opravu fasády. Interiér kaple bychom 
dle fi nančních možností realizovali buď ještě v roce 2021, nebo po 
dohodě s památkáři a dotaci na jaře 2022. S vlhkostí bojujeme po 
opravách i u kaple NT, kde poslední šancí je provedení elektrifi kace a 
instalace elektroosmózy, i na tom pracujeme. 

Podporované bydlení pro seniory 

Projekt velmi očekávaný -  zdržení bylo způsobeno čekáním na 
změnu územního plánu obce Nivnice, nyní po vyřešení posledních 
překážek vysoutěžený dodavatel společnost 3V&H, která na pod-
zim zahájí stavbu s termínem dokončení do 30.8.2021. S cílem na 
hody 2021 objekt otevřít a prohlédnout si jej. Připomínám, jde o 
stavbu z rozpočtu obce. Objekt bude vystavěn v zahradě Nadační-
ho domu a Sedlcké chalupy. Celkem bude k pronájmu 13 bytů pro 
dvojice a jednotlivce z řad nivnických seniorů.

ZTV Kluka IV. - Inženýrské sítě na nové průmyslové zóně  

Průmyslová zóna Kluka bude rozšířena. Změnou územního 
plánu jsme se tímto dostali i k zablokovanému pozemku o výměře 
7 000 m2 a nová zóna má celkem cca 54 000 m2. Na části budou 
vybudovány inženýrské sítě, cca 10 000 m2 si ponechává obec jako 
rezervu a 35 000 m2 uvolnila na prodej. Mimo nejmenšího pozemku 
(1 190 m2) jsou k dnešku všechny pozemky prodány. Prodej byl od-
souhlasen zastupitelstvem obce a jsou to následující společnosti: 
spol. Inreka, Globalfol, 3V&H, Mobile Storage, Z-Servis, Auto-Kelis a 
Elies Food. 

V současnosti probíhá výběrové řízení na dodavatele pro-
střednictvím Národního elektronického systému, který používáme 
pro výběrová řízení. Dodavatel má podmínku dokončení sítí do 
30.8.2021 (první etapa do 30.12.2020). Při realizaci musíme provést 
i přeložku VN a částečně i kousek kanalizačního přivaděče. Nová 
průmyslová zóna nepřinese jen jednorázově peníze do pokladny z 
prodeje pozemků, ale dlouhodobě – vlastně napořád - bude přiná-
šet do obecní pokladny daňové příjmy.         

Projekčně připravujeme: 
Zeleň okolo Nivnice

Jak jsem již informoval, po komplexních pozemkových úpra-
vách, které mimo jiné zahrnují a řeší zadržování vod, omezení erozí 
vodních i větrných, nové lokální biokoridory, mokřady, průlehy i 
osevní plány, jsme přistoupili k urychlení realizace některých prvků.

Větrolamy – snad ještě v tomto roce zvládneme realizaci 6-ti 
větrolamů - dva ve směru Horní Němčí, 2 v Topolově a 2 na Dluhoši-
nách. Rozpočet je na více než 10mil.Kč, máme požádáno o dotaci a 
pokud uspějeme, stát zaplatí 100 % na tuto výsadbu, včetně 3-leté 
údržby. Dále projektujeme biokoridor od Topolova až po Lipiny, 
výstavbu rybníka 2,5ha pod Hůrkou a projekt páteřních zeměděl-
ských komunikací. Mimo tyto prvky územního systému ekologické 
stability projektujeme revitalizaci rybníka u Hložova mostu, kde by 
v příštím roce mělo dojít k prohloubení na 1,9m, zpevnění a úpravy 
břehů a opravě přivaděče i stavidla. Mimo tyto prvky jsme zahájili 
jednání o možnosti výsadby stromořadí podél hřebenové komu-
nikace, tj. celý Ostřák až po kapli NT. Myslím, že pohled z obce na 
stromořadí na horizontu Dluhošin by byl moc hezký.

Stromořadí u cyklostezky na Dolní Němčí - ŘSZK potvrdilo, že 
na tom pracují, výsadbu mají vysoutěženou, potýkají se jen s nákla-
dem na 3-letou údržbu, ke které se zavázali. Jsem optimista a věřím, 
že tohle splní.   

Úsekový radar na ulici Brodská – tohle bude ještě docela na 
dlouho, ale jednání stále pokračují. S ORP Uherský Brod jsme již 
našli varianty řešení na provozování, jednání s ORP budou ještě 
pokračovat. Nejdůležitější bude posouzení na dopravním inspek-
torátu, kde jsme předložili záměr a projekt i návrhy umístění. Toto 



VÝZVA PRO NAŠI MLÁDEŽ I RODIČE!

PODĚKOVÁNÍ

O prázdninách vždy zaznamenáváme více večerních sedánků naší mládeže, nemáme nic proti večernímu posezení či jiné 
zábavě, nemáme ani zájem vás mladé z jednotlivých koutů vyhánět a chápeme, že se někde scházet chcete.  Ale opakovaně po 
vás mládeži zůstává pěkný svinčík, občas taky poničený plot, i přes zákaz viditelné koleje od motorky a kol na ploše víceúče-
lového hřiště,nemluvě o nedopalkách cigaret a lahví od alkoholu nejen v různých koutech sportovního areálu. O vulgaritách a 
hlučnosti ani nehovořím. Žádám Vás tedy o slušné chování a více odpovědnosti k majetku obce, snad nebude takový problém 
odpadky dát tam kam patří. Děkuji Vám předem, za to, že se to zlepší.  

 starosta

Chtěla bych moc poděkovat jménem maminek 
a dětí Obecnímu úřadu, zaměstnancům a Tomovi 
Trtkovi za rychlou úpravu prostor, vymalová-
ní a útulné moderní vybavení herničky pro děti 
pod obecním úřadem, které můžeme s rados-
tí využívat. Važíme si, že vedení obce se sna-
žilo najít prostory a nadále podporuje setká-
vání maminek a dětí na mateřské dovolené. 
Byl to od obce krásný dárek 2020 dětem  Věřím, 
že si budeme krásné herny vážit, pečovat o ni a 
užije ji spoustu nivnických dětí. AGužije ji spoustu nivnických dětí. AG

w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 44

řešení není nejpopulárnější, ale nevidím jinou možnost, jak zpoma-
lit houstnoucí provoz na ulici Brodská a zajistit nejen občanům zde 
bydlícím větší bezpečnost.

Co nás trápí?

Nelíbí se nám pár zanedbaných a neudržovaných zahrádek, které 
kazí mnohde dojem z celé hezké ulice. Nelíbí se ani parkování aut 
„cik-cak“ v předzahrádkách a nechuť obětovat nějakou korunu na 
stání nebo vjezd, a nemusí to být jen beton. 

Neomluvitelná je i pětiletá neochota Povodí Moravy k vyčištění 
koryta Nivničky - ale snad se blýská na lepší časy a čištění je přislíbe-
no. 

Trápí nás i nehorázná byrokracie při stavebních řízeních, neho-
rázné dlouhé termíny společnosti E-ON, opakované znečišťování ko-
munikace stavebníky i vyvážení nepořádku do větrolamu. Stížnosti 
máme i na neposečené a neudržované záhumenky a taky bezohled-
né řidiče na cyklostezce Vinohrady, která je nyní hodně využívána 
pěšími i cyklisty. Vzpomenout musím i neukázněnou mládež, zane-
chávající po sobě nepořádek.       

Mám na stole i několik svých nevyřízených restů: např. doplnění 
svítidel k cyklostezce u ul. Zahradní a opravit zde i narušené žlaby, 
doplnění svítidla k cyklostezce u svazarmu, byť to vypadá jednoduše, 

je tam několik „ale“. Požadavek je i na provedení bezbariérové úpravy 
vstupu na Dům služeb, a taky máme problém najít prostor pro pedi-
kúru pí Pyszkové – nejsme povinni, je to její podnikání, ale snažíme 
se tuto službu v obci zajistit, jelikož to využívají starší občané. A taky 
bychom rádi opravili zídky u pošty, ale prosím o strpení, na všechno 
dojde.   

Mou snahou je vás, občany, maximálně informovat o opravách a 
investicích, o tom, co se povedlo, co se plánuje, ale i o tom, co jsme 
nestihli. Pokud máte návrhy, nápady nebo připomínky, přijďte, napiš-
te nebo zavolejte, vždy si udělám na vás čas.

Dodatečně děkuji všem, co jste přišli na otevření Besedy, účast 
potěšila a omlouvám se, pokud se na vás nedostal řízek nebo pivo, 
zajímavé sekané trochu zbylo a přitom byla výborná.

Děkuji taky za účast na promítání letního kina, když už obec zdar-
ma zajistí a promítá, tak je vždy odměnou, když občané přijdou v 
hojném počtu. Na závěr prázdnin mám v rukávě ještě jeden báječný 
fi lm, tak se nechte překvapit a už si rezervujte čas na 28. 8. 2020.

Před námi jsou Nivnické hody, kolotoče už se ohlásily, výstavy, 
disko i koncert nivnické dechovky proběhne dle zvyklostí.

Užívejte léta, čerpejte energii na horší časy a pamatujte: „S úsmě-
vem jde všechno líp .“   

Miroslav Vykydal, starosta
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Floristika v době koronaviru
Uspořádání okresního kola fl oristické soutěže v le-

tošním roce bylo poněkud náročnější – nejprve byla celá 
soutěž zcela zrušena, pak začátkem června bylo ozná-
meno, že soutěž se konat může s omezeným počtem 
soutěžících. Po poradě s ÚS Uherské Hradiště jsme se 
sešli v pondělí 8. 6. opět u nás, ve SD Beseda, kde pro-
běhlo letošní okresní kolo fl oristické soutěže pro členky 
ZO ČZS. Vzhledem k tomu, co zrovna kvetlo v našich za-
hrádkách, se téma přímo nabízelo „PIVOŇKY“. Soutěžící 
tak v čase dvou hodin vytvářeli kulatou kytici a tvořili 
aranžmá s použitím květů pivoněk dle vlastní fantazie. 
Hodnocení nebylo vůbec jednoduché, a nakonec na 
pomyslném stupni vítězů skončily:

1. místo - Dana Lukešová, ZO ČZS Nivnice
2. místo - Hana Kadlčková, ZO ČZS Nivnice
3. místo - Jiřina Karafi átová, ZO Dolní Němčí

Blahopřejeme. Vítěz-
ka postupuje do zem-
ského kola soutěže, kte-
ré proběhne v září 2020 
v Prostějově. Na fotogra-
fi ích se můžete podívat 
na krásné výtvory šikov-
ných rukou.

 
 předsedkyně 
 ZO ČZS Nivnice
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ve dnech
SOBOTA 5.9. 2020 14:00 – 18:00 hod., NEDĚLE 6. 9. 2020 8:00 – 18:00 hod., PONDĚLÍ 7. 9. 2020 8:00 – 12:00 hod.

ŽÁDÁME ČLENY ZO A OBČANY O PŘINESENÍ VÝPĚSTKŮ (OVOCE, ZELENINA, KVĚTINY, KURIOZITY, ARANŽMÁ)
VE ČTVRTEK 3. 9. 2020 OD 8:00 DO 18:00 HOD. DO SD BESEDA. 

DĚKUJEME 

        JUBILEJNÍ 50. ROČNÍK PODZIMNÍ VÝSTAVY

ZO ČESKÉHO ZAHRÁDKÁŘSKÉHO SVAZU NIVNICE ZVE DO SD BESEDA NA

DĚKUJEME 
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Zahájení provozu přístavby SD Beseda
V sobotu  1. srpna, byla otevřena pro veřej-

nost přístavba SD Beseda. Hlavními hosty byl 
mimo jiné Ing. arch. Luďěk Budík, který tento 
moderní, nadčasový a architektonicky zajímavý 
objekt naprojektoval, Ing. arch. Marta Šedá, která 
má na svědomí celou krásu nové Besedy a dalším 
významným hostem byla Mgr. Bohumila Kouřilo-
vá, která navrhla interiér kavárny.

Velké poděkování ovšem patří společnosti 
3VaH a jejím pracovníkům (stavba), f. Elektroben 
z Bánova (elektromontáže), p. Zitterbatovi + tým 
(podlaha), Ing. Olze Kočicové (výsadba), f. Seveza 
(gastro zařízení), p. Franekovi (sklenářství), p. Slezá-
kovi (ozvučeni), p. Markovi (stolářství), p. Slovákovi 
(stolářství), p. Burešovi (stolářství).

Pro ty, kteří se do prostor nového sálu a kavárny 
v sobotu nedostali, tak přinášíme fotky.
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A na závěr velmi krátká historie objektu:

1925 vznikla myšlenka na výstavbu
1929 zde stál Spolkový dům, bohužel ve stejném roce začala hospodářská krize a vlastníci začali mít velké fi nanční problémy
1940 objekt se nazýval Zemědělský dům Beseda a byl prodán Kyjovskému pivovaru.
1945 hostinská část byla prodána p. Tretterovi (získal ocenění jako nejlepší imitátor V. Buriana), ale v r. 1948 odešel provozovat hotel v Jáchymově 
1949 novým majitelem se staly Slovácké pivovary Jarošov a restaurační část byla předána Jednotě Uherský Ostroh
1989 byl majetek rozdělen – sál se stal majetkem obce a restaurační část byla Jednotou Uh. O. prodána p. Buráňovi z UB
2005 byla provedena rozsáhlá rekonstrukce a přístavba sálu (dnes SD Beseda)
2013 obec odkoupila restaurační část objektu od p. Buráně
2015 proběhla anketa na využití odkoupené části, výsledek vznik dalšího sálu s možností vaření a pořádání rodinných oslav
2016 zadání projektu Ing. arch. L. Budíkovi
2018 provedení demolice
2019 po schválení územního plánu se v létě 
zahájila stavba
2020 kolaudace nové přístavby (sál i kavárna)

Beseda před rokem 2005

A na závěr velmi krátká historie objektu:
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Upřímné dík patří paní Jarmile Gregůrkové, 
Zuzaně Matulové a Jakubovi Smítalovi 
za jejich nedělní povídání o pouti do 
Santiaga de Composteli. 

Děkujeme za váš osobní příběh, za to 
že jste se s námi podělili o své pohnutky, 
které vás k této cestě vedli, o dojmy, zážitky 
a předsevzetí, které jste si z cesty odnesli. 
Díky vám jsme měli možnost vyslechnout 
poutavé vyprávění, které určitě nejednoho 
váhavého posluchače povzbudilo k usku-
tečnění jeho vlastní pouti.

Přednáška nám poskytla také spous-
tu praktických informací o tom, co si sba-
lit na cestu, jaké jsou možnosti přespání, 
o různých trasách a jejich značení, o teré-
nu a krajině, kterou cesta vede, o možnos-
tech stravovaní, či přepravě zavazadel. 
Prohlédli jsme si spoustu krásných fotogra-
fi í.

Přednáška proběhla v neděli 21. 6. 2020 
v 17 hod. ve Společenském domě Beseda 
v Nivnici. Celkem se nás sešlo cca 80 lidí.

 AK

(Magazín 21, květen 2020)
Studentská soutěžní přehlídka GRAND PRIX MOBITEX 2020 -  sekce STUDENT, v níž stu-

denti prezentovali výrobky, prototypy a modely z oblasti nábytku a bytových doplňků, byla 
vyvrcholením výstavy GRAND PRIX MOBITEX 2020. V soutěži se utkalo 85 autorů z 95 pracemi 
z vysokých a středních škol z celé ČR. Téma letošního ročníku bylo „Experiment“. Kritériem pro 
vystavení práce bylo zhotovení návrhu v měřítku 1:1. SŠNO Bystřice pod Hostýnem vystavo-
vala 3 práce žáků oboru uměleckořemeslného zpracování dřeva: Jakuba Skočdopole - společenský 
stolek s betonovou deskou, Václava Doláka - řezbovaný globus a práci Ondřeje Mikulce – kufr hous-
le. Při hodnocení odbornou porotu zaujali výrobky, které nejlépe splňovali kritérium originality, kre-
ativity, progresivity, nekonvenčnosti a funkčnosti. V hlavní soutěži „Grand Prix Mobitex – student“ 
vybojoval Ondřej Mikulec z Nivnice se svým kufrem na housle 3. místo. V díle zúročil své zkušenosti 
houslisty a vytvořil originální obal na hudební nástroj, který může sloužit současně jako dekorace v 
interiéru i bytový doplňek. Porota velmi ocenila celkový desing obalu. 

Vážíme si toho že výrobky našich žáku jsou schopné konkurence z výstupy studentů vysokých 
škol, které se zaměřují na produktový a průmyslový design. Velmi cenná je i propojenost naší školy 
s UTB FMK Zlín a Mendelovou univerzitou Brno. 

 SŠNO Bystřice pod Hostýnem J. Pijáček
Ondrovi gratulujeme a přejeme hodně kreativity a úspěchů i v budoucnu  -red
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Ondrovi gratulujeme a přejeme hodně kreativity a úspěchů i v budoucnu  -red

w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 88

Ohlédnutí za přednáškou 

o Svatojakubské cestě

Mladí nábytkáři z Bystřice 

pod Hostýnem zabodovali.



„Pojďme spolu do lesa„ 
Špitají hlásky dětí z mysliveckého 

kroužku, abychom podnikli procházku 
po okolní přírodě. Žádost přichází ve 
chvíli, kdy si připravuji malý test z opa-
kování, abychom prověřili připravenost 
dětí na okresní soutěž. Kratičký okamžik 
ze schůzky mysliveckého kroužku „Divo-
čáci“ působícího při MS Šaranov Nivni-
ce. 

S dětmi se scházíme tři roky a za tu 
dobu se počet dětí v kroužku rozrostl na 
12. Schůzky probíhají v pátek od 16:00 
hodin jednou za 14 dní na myslivecké 
klubovně nebo v přírodě. S dětmi se hra-
vou formou učíme poznávat nejen zvěř, 
mysliveckou mluvu, tradice, ale také 
stromy a rostliny. Společ-
ně s Jakubem Kašpárkem 
se snažíme dětem při-
blížit přírodu jako celek. 
Naší pravou rukou a kro-
nikářkou kroužku se stala 
Anička Šašinková, která 
v kroužku začínala jako 
ostatní děti a díky svým 
znalostem a ochotě po-
máhá našim nejmenším 
dětem s plněním úkolů a 
různých aktivit. Jsme moc 
rádi, že ji v kroužku máme. 
Je úžasné sledovat promě-
nu znalostí dětí, které do-
káží využít v soutěži Zlatá 
srnčí trofej a získat umístě-
ní mezi nejlepšími. Letošní 
ročník soutěže byl zrušen 
pro celorepublikovou situa-
ci v souvislosti s COVID 19, a 

tak se pořadatelé rozhodli v podzimních 
měsících uspořádat pro děti podobnou 
akci, na které nebudeme chybět. Dětem 
se snažíme zpestřit rok různými akcemi. 
Plánujeme podzimní návštěvu střelnice 
v sousedním Vlčnově, kde se děti sezná-
mí nejen s provozem takové střelnice, 
ale rádi bychom navázali na loňský první 
ročník soutěže ve střelbě ze vzduchov-
ky. Nebude chybět výlet do myslivecké-
ho muzea v Babicích, výlet na výstavu 
trofejí, jarní svod loveckých psů a dětmi 
oblíbená víkendová akce na myslivecké 
chatě. V domácím prostředí pak aktivity 
v uznané bažantnici, Svatohu-
bertská mše v Nivnici, setkání 

s čertem, vycházka na Štědrý den a mys-
livecký den. Z dětí se stal skvělý kolektiv 
a je radost s nimi pracovat. Rádi bychom 
i touto cestou poděkovali rodičům dětí 
za důvěru a pomoc při organizování jed-
notlivých výletů. Moc si toho vážíme a 
těšíme se na další společné akce. 

Pokud by i Vaše děti měly zájem 
kroužek navštěvovat, budou potřebovat 
oblečení do přírody, batůžek, psací po-
třeby, pastelky a dobrou náladu. 

 Za vedoucí kroužku 
 Pavla Latinová Mičulková 
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Vzpomínka
Ve čtvrtek 30. dubna nás navždy opustil pan Cyril Čech. Cyril Čech byl dlouholetým přispěvovatelem článků do Nivnických novin, zejména o historii nivnického fotbalu.  Za redakční radu i čtenáře Nivnických novin DĚKUJEME. Čest jeho památce!
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FOTOREPORTÁŽ 

Setkání rodáků 60-níci, 18.7.Setkání rodáků 60-níci, 18.7.

Sběr starého železa 16. 5.

I když se akce „Ukliďme Česko“ nekonala, přesto naši hasiči 

uklidili Nivnici aspoň od starých spotřebičů a železa. 

Děkujeme!Děkujeme!
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Vítání občánků 18. 7.

tuto sobotu jsme přivítali 22 dětiček. Díky koronaviru se 

slavnostního vítání občánků účastnili pouze rodiče dětí. 

V poslední skupince jsme přivítali jedny trojčátka a dvoje dvoj-

čátka. Všem dětem přejeme hodně zdraví a pohody, rodičům 

zas velkou dávku trpělivosti.
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA J. A. K. NIVNICE
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NAŠE ŠKOLKA 

V DOBĚ KORONAVIROVÉ
Stejně jako na velkou část světa dolehla 

i na naši školku situace kolem pandemie ko-
ronaviru. MŠ se pro veřejnost uzavřela. Všich-
ni jsme čekali, co nám tato změna přinese. 
Školka byla najednou bez dětí. Místo ranního 
setkávání s malými přáteli se konaly schůzky 
s paní ředitelkou a strategické rozdělení prá-
ce pro všechny zaměstnance. Paní učitelky 
absolvovaly povinná školení online, chodily 

do prázdné školky a veškerý čas věnovaly 
studiu, hodnocení školního vzdělávacího 
plánu a následným změnám v jeho interpre-
taci, úklidu pomůcek a dezinfekci veškerých 
prostor. Což je práce, která sice není moc za-
jímavá, přesto nutná. Děti nám moc chyběly.

O to radostnější bylo setkání s dětmi v 
květnu! Pro učitele je velmi pozitivní a napl-
ňující, když vidí, že děti se na kolektiv těší stej-
ně jako sami učitelé. koronavirus nám přinesl 
i radostné chvíle. Pomohl nám uvědomit si, 
jak důležité je setkávat se a prožívat společné 
chvíle.

A zažili jsme jich mnoho. Oslavili jsme 
společně Den dětí, hledali jsme poklad a 
soutěžili. Prožili jsme den s našimi skvělými 
hasiči, kterým tímto velice DĚKUJEME! Byli 
skvělí, jako vždy!

Protože jsme museli dodržovat opatře-
ní, naučili jsme se více o důležitosti hygieny 
– taky nová rozpočitadla, aby se nás nesešlo 
na umývárně mnoho. Objevili jsme nové hry, 
naučili se nové básničky a písničky. A bylo 
nám spolu dobře. To nemůže pokazit žádná 
pandemie.

VOLBA POVOLÁNÍ
Studenti 5.B se vyjádřili o svých plánech 

do budoucna. Znají své talenty a vlohy, po-

dle kterých si vybírají své povolání. Na jejich 

cestě ke splnění svých snů všem držím palce!

Chtěl bych být hasičem, protože chci po-
máhat lidem v nouzi a chci zachraňovat živo-
ty. Už jako malý jsem si hrál s hasičským au-
tem a měl jsem i hasičskou uniformu a helmu. 
Na karnevalu jsem byl také hasič a moc mě to 
bavilo. Můj taťka je velitel v Uherském Brodě, 
tak jsem s ním mohl chodit pořád na hasič-
skou stanici, mohl jsem prolézat zásahové 
auto, prozkoumávat jeho vybavení, poslou-
chat vysílačku a někdy se v něm i projet. Když 
měl taťka výjezd, tak jsem na něj čekal, abych 
věděl, kde hořelo a co se stalo, ale někdy dojel 
až ráno a vše mi potom vyprávěl.

Vím, že hasič je náročné povolání, proto-
že potřebuje velkou sílu, musí se rychle roz-
hodovat při požáru nebo při záplavách. Při 
zásahu musí mít nehořlavé oblečení, rukavi-
ce, obuv a přilbu, aby se sám nezranil. 

Doufám, že se mi podaří, abych byl také 
hasičem a splnil se mi můj sen.   Filip 

Chtěl bych být spisovatelem a psát kníž-
ky. Nejradši pro děti. Baví mě vymýšlet a psát 
dobrodružné příběhy. Jeden příběh už mám 
skoro celý vymyšlený, ale musím ho ještě po-
řádně domyslet. Pro mě je nejtěžší vymyslet 
začátek.Na povolání spisovatele se mi líbí, že 
člověk má neomezené možnosti a může si 
vymýšlet místa, situace, lidi, průšvihy... Tohle 
povolání se mi líbí také možná proto, že když 
čtu a potom třeba před spaním přemýšlím, 
tak si také vymýšlím svoje různé verze příbě-
hu, až z toho vznikne třeba i celý příběh.Po-
kud by mi tohle povolání nevyšlo, tak vůbec 
nevím jaké jiné povolání bych dělal. Přemýš-
lel jsem třeba, že bych mohl být učitel, vědec, 
pilot nebo záchranář. Ovšem nejraději bych 
stejně chtěl psát příběhy.  Jirka

Když jsem byl malý, měl jsem rád bagry 
a všelijaké stavební stroje. Vždy jsem se na 
ně díval, když byla možnost. A proto chci být 
majitelem různých stavebních strojů a praco-

vat s nimi. Strojník, tak se jmenuje moje po-
volání. V zemních pracích se dělá se staveb-
ními stroji a kopou se s nimi například bazény 
a základy na dům nebo se s nimi zakopávají 
trubky. Stavební stroje se používají na stave-
ništi, klidně i na zahradě, když se kope ten ba-
zén nebo nějaký dům. K povolání je potřeba 
citlivost v rukou, strojnický průkaz, řidičský 
průkaz a práci chirurga. Povolání je důležité 
na realizaci staveb a všech různých budov 
například stodol, přístřešků, malých chatiček, 
dřevěných srubů a tak podobně. Mám prostě 
rád stavební stroje a mým velkým vzorem je 
můj tatínek.   Pavel

Mám ráda malé děti a hrozně se mi líbí 
jejich výraz ve tváři, když jim něco vysvětluji. 
Taky mě moc baví kreslení, tvoření, hraní, čte-
ní a i zpívání. Ještě bych se chtěla naučit hrát 
na nějaký hudební nástroj, nejlépe na kytaru.

Proto bych se chtěla stát paní učitelkou 
v mateřské školce. Úplně nejlepší by to bylo 
ve školce v Nivnici, protože to tady mám moc 
ráda. Myslím, že bych mohla dětem rozumět, 
umět poradit, pomáhat. Náplní tohoto po-

VZDÁLENÁ NOČNÍ FILMOVÁ ŠKOLA
Historicky první vzdálená noční fi lmová škola - rodinná - proběhla v pátek 17.4. a z celého 

srdce děkuji všem zapojeným rodičům, rodinám. Byl to nádherný zážitek.
Viděli jsme 3 fi lmy: Croodsovi (fi lm jsem vybrala jako 

vtipný učební materiál k výuce vývoje člověka a jeho sbí-
rání zkušeností), Pošli to dál (Po sérii Avengers je dobré si 
uvědomit, že hrdinou může být každý z nás. Každý z nás 
má možnost někomu změnit svět k lepšímu, každý z nás 
má obrovskou vnitřní tvůrčí sílu - sílu skutečných super-
hrdinů) a Obr Dobr (Film je součtem obou předchozích 
pohádky a hrdinství. Nezáleží na tom, jak vypadáme, zále-
ží jen na tom, jaké máme srdce. I v lidském srdci můžeme 
objevit obří laskavost a ochotu pomoct. I my můžeme být 
obří dobráci ).
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volání je také vést děti ke správné výchově a 
připravit je na základní školu. Děti by se měly 
každé ráno dostavit do školky, paní učitelka 
mezitím připraví různé aktivity, např. hry, 
divadlo, procházky, příklady, omalovánky, 
sportovní aktivity. 

K povolání je důležité mít laskavé srd-
ce, dobrou mysl i náladu a pevné nervy (v 
dobrém slova smyslu). Je mi teprve 10 let a 
nevím, jestli se jednou paní učitelkou stanu. 
Pro toto povolání se musí vystudovat vysoká 
škola a já si moc nevěřím. 

Sama jsem zvědavá, jak to vše bude …
 Jolča

Traktorista je povolání, které by mě ba-
vilo. Doma má tatínek traktor, který si sám 
vyrobil. Když jsem byl malý, tak jsem s ním 
jezdil, když jel orat. Už s ním nemůžu jezdit, 
protože jsem vyrostl a nevlezeme se tam oba 

dva a sám ještě nemohu. Doma mám různé 
druhy traktorů a strojů, které jsou potřebné 
na různé práce. Dostal jsem to k Vánocům a 
narozeninám.

Práce traktoristy je zajímavá, protože za-
čne na jaře a končí na podzim. Seje se obilí, 
kukuřice, řepka, sazí se brambory a různá 
zelenina a všechno je potřeba z pole sklidit 
a odvézt. Stříká se pole, seče se tráva. Ke kon-
ci léta se všechno sklízí a na podzim se oře a 
seje ozimé obilí.

Traktoristé nejvíc pracují v zemědělství. 
Líbí se mi to i kvůli tomu, že se práce vykoná-
vá venku a také na družstvě, kde se vozí jídlo 
pro zvířata.

K povolání je potřeba udělat Střední ze-
mědělskou školu, kde se musím naučit ještě 
spoustu věcí, i to jak si opravit traktor, když je 
nutná třeba oprava na poli, která se tam dá 
zvládnout.

Povolání je důležité, protože zastane 
lidskou práci a je prospěšná tím, co se vy-
pěstuje, využívá se v různém průmyslu a to 
hlavně obilniny v potravinovém průmyslu. 

Povolání traktoristy jsem si zvolil, pro-
tože se mně líbí už od dětství a lákají mě 
krásné nové traktory. Zbyněk

Až budu velký, chtěl bych být učite-
lem v mateřské školce, protože mám děti 
rád a rád se s nimi hraju. Mateřská školka, 
ve které budu pracovat, bude v Nivnici. K 
povolání potřebuji vysokou školu peda-
gogickou. Tahle práce je důležitá, protože 
rodiče malých dětí jsou v práci. Děti si ve 
školce najdou nové kamarády, naučí se zpí-
vat, malovat a poslouchat učitele. Doufám, 
že budu jednou mít ve třídě i svoje děti. Na 
tuto práci se těším. 

 Vojta

PROJEKT „NA DÁLKU 
Žáci 6. B třídy tento týden pomalu dokončují celoroční projekt v rámci E-twinningu. Jeho název „Thebookofthefourseasons“ napovídá, že 

jsme se zabývali ročními obdobími. Po počátečním seznámení se s projektem jsme se pustili do díla. Každé období jsme zpracovávali trochu 
jinak:

Podzim – psali jsme o naší třídě, jak se vydává na podzim na vycházku do Lipin
Zima – vymýšleli a upravovali jsme pohádku O 12 měsíčkách - akorát jsme to pojali trochu do moderna. Navzájem jsme si s partnery do-

malovali obrázky k příběhům.
Jaro – spolupráci jsme rozšířili - jeden z partnerů napsal začátek příběhu, druhý partner jej dokončil, třetí domaloval obrázek
Léto – vybrali jsme obrázek s letní tematikou a partner na něj vymýšlel příběh a obráceně – tady už jsme pracovali opravdu „na dálku“ – 

nejen s našimi partnery, ale také mezi sebou – díky koronasituaci a uzavření škol.
Ze všech příběhů vznikla přes web stránku storyjumper – ke každému ročnímu období - jedna e-kniha.
Vzájemnou spolupráci a obohacování se navzájem vědomostmi jsme si mohli vyzkoušet i v několika hrách, které se týkaly oslav a svátků, 

které v průběhu roku prožíváme.
Spolupráce a učení se navzájem probíhalo i prostřednictvím několika videí – nahrávali jsme měsíce a roční období v angličtině a také v 

češtině. Tento týden jsme uzavírali videem, kde jsme nejdříve přeložili partnerův příběh z angličtiny do češtiny, pak jej nahráli, a dokonce jsme 
se učili i měsíce a roční období v partnerově jazyku (pro nás to byla italština).

Postup, jak celý projekt probíhal, můžete zhlédnout na https://twinspace.etwinning.net/90022/home.
Věříme, že i tato zkušenost s cizím jazykem může být motivací pro žáky, aby rozšiřovali své znalosti. Projekt samozřejmě podporuje i ICT 

(počítačové) dovednosti našich žáků.
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CREATIVELY ABOUT ARTISTIC AND ENTERTAINING  HERITAGE
Etwinningový projekt žáků 6. B byl zaměřený na poznávání kulturního dědictví různých zemí. Partneři projektu pocházeli z mnoha evrop-

ských států. 
Když si uvědomíme své vlastní kořeny, dokážeme pochopit, kam patříme a čeho si máme vážit. 
Úkoly projektu byly rozmanité a měly vést k toleranci, k pochopení odlišnosti a nalezení toho, co lidi spojuje – jídlo, hudba, hračky, tanec, 

stavby, bylinky, tradice. To byly hlavní body, které jsme podrobně zkoumali. Děti byly rozděleny do skupinek a pracovaly na daném tématu. Vý-
sledek sdílely, aby jej představily ostatním kamarádům. Kromě této hlavní aktivity probíhaly doprovodné hry, aktivity a komunikace v prostředí 
Twinspace. 

Na závěr vznikla společná e-kniha, která je okénkem do světa jiných kultur. Děti kladně zhodnotily celý projekt, protože se v něm naučily 
využívat nové IT nástroje, procvičily se v angličtině, poznaly neznámé a zdokonalily se ve spolupráci. 

ETWINNING TV CH@NNEL
Koronavirová doba ukázala, že eTwinning 

má zelenou. V době, kdy se nemohlo chodit 
do školy, se počítač stal výborným pomocní-
kem pro komunikaci. Na konci května se tří-
da 6. B zapojila do mezinárodního projektu 
eTwinning TV Ch@nnel, který byl zaměřený 
na sdílení talentů našich žáků. Bylo to velmi 
příjemné osvěžení pro tuto nelehkou dobu. 
Během několika týdnů děti vytvořily avatary, 
seznámily se se svými tureckými a českými 
partnery, natočily videa, kde představily svoje 
koníčky. Videa se následně sdílela v prostředí 
Twinspace. To největší překvapení však přišlo 
v podobě online setkání. Super! Děti naživo 
anglicky komunikovaly s tureckými partnery. 
Jsme rádi, že se projekt vydařil a těšíme se na 
další. Nakouknout do projektu můžete zde:

MOUNTAINS ARE LIFE, 

LET‘S KEEP THEM SAFE
Žáci 7. B nejsou v eTwinningu žádný-

mi nováčky. V letošním roce dokončili svůj 
třetí projekt a ukázali, že jim to opravdu 
jde. Cílem ekologicky zaměřeného pro-
jektu bylo uvědomit si důležitost hor a 
přírody vůbec. Během celého roku se 
postupně zabývali, co všechno nám toto 
bohatství přináší. Seznámili své evropské 
partnery s našimi Bílými Karpatami, v me-
zinárodních týmech vytvářeli prezentaci 
o španělské La Sénii. Naučili se využívat 
IT nástroje, zlepšili své znalosti angličtiny 
a hlavně: uvědomili si, že je třeba o zeleň 
pečovat, protože je nedílnou součástí na-
šeho života. RCH

PÍŠU POVÍDKY, PÍŠU BÁSNĚ
Do 22. ročníku literární soutěže se každoročně zapojuje i naše škola. Tentokrát se téma Labyrint světa, Komenský a ráj knížek zalíbilo 188 

literátům a hned tři žáci naší školy patřili mezi oceněné - Zuzka Petrášová získala ve své kategorii 2. místo, Anička Skybová obdržela Čestné 

uznání a Jirka Charvát ve své kategorii obsadil 3. místo. 
Při běžném školním režimu by se slavnostní vyhlášení konalo v rámci Hradišťského sluníčka 2020, ale COVID-19 vše změnil, a tak 

byly výsledné práce vyhlášeny virtuálně - https://youtu.be/PYoTsm9TYco 
Úspěšným literátům gratulujeme a máme radost, že odkaz našeho rodáka putuje světem dál.
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NIVNIČTÍ ŠKOLÁCI V ČESKÉ TELEVIZI!!!
Základní škola J. A. Komenského Nivnice dělá své obci výborné jméno!

Skupinka deseti žáků z nivnické školy se zúčastnila televizního natáčení v České televizi. Televizní pořad se jmenuje „Už tam budem“, jed-
ná se o vědomostně dovednostní soutěž 14 – 15 letých žáků, kterou vysílá Česká televize - Déčko. Žáci během soutěže prokazují všeobecné 
znalosti, zejména však znalosti z oboru fyziky a chemie. Vědomostní kvízy doplňují dovednostní soutěže. V nich je důležitá fyzická obratnost, 
týmová spolupráce a samozřejmě určitá dávka štěstí.

Celodenní natáčení cca půlhodinového televizního pořadu probíhalo 21. 7. 2020v Ostravě v areálu Dolních Vítkovic. Do Ostravy vyrazilo 
celkem 10 žáků z 2. stupně. Všichni si výbornou atmosféru natáčení patřičně užili a získali řadu zajímavých zkušeností. Natáčelo se celý den. Žáci 
byli rozděleni do dvou družstev. Klání bylo velmi zajímavé a napínavé až do konce. Soutěž skončila nerozhodně, obě družstva měla po poslední 
soutěži stejný počet bodů. Do fi nálového klání o zajímavé ceny však mohlo postoupit jen jedno družstvo, proto přišel na řadu rozstřel. Žáci 
dostali poslední otázku, ve které tipovali číslo. Tým, jehož tip byl blíže správné odpovědi, si otevřel cestu do fi nále. Výhru ale ani fi nalisté neměli 
jistou. Museli ještě správně odpovědět na další otázky, aby se mohli radovat z výher, ukrytých ve třech bednách. Během celé soutěže i ve fi nále 
žáci prokázali, že v nivnické škole jsou výborní školáci! 

Jak to všechno dopadlo a jak probíhalo televizní natáčení? 

SLEDUJTE premiéru v pátek 4. 9. 2020 ve 14:50 hodin a reprízu 

v neděli 6. 9. 2020 ve 12:15 h 

v České televizi na Déčku.

DÍLNY NÁS BAVÍ!
Žákovské dílny naší základní školy zažily v minulém školním roce velké obro-

zení. Po víceletém spánku se probudily do živé činnosti. 

Po celý týden se z nich v době výuky ozývají řemeslné zvuky, které svědčí o tom, že 
to v dílnách opravdu žije. Že jsou žáci z naší základní školy šikovní a zruční, to víme velmi 
dobře. Vždyť se jim v minulém školním roce podařilo vyrobit v žákovských dílnách v rám-
ci předmětu pracovní činnosti spoustu zajímavých výroků, např. hrací kostku, stojánek 
na mobil, maxi tužku, hlavolam, autíčko. Některé výrobky žáci prodávali na vánočním 
jarmarku školy. 

Aby mohla práce v dílnách probíhat, musely být dílny vybaveny novým nářadím a 
částečně také dílenským nábytkem. Vybavení žákovských dílen probíhá ve spolupráci 
se Zlínským krajem. Naše základní škola už podruhé uspěla v dotační žádosti. Od 1. 9. 
2020 realizuje projekt „Dílny nás baví“, který je spolufi nancován Zlínským krajem. Projekt 
probíhá v rámci Výzvy č. MaS05-20 Podpora vybavení školních dílen (2020 – 2021), je-
hož cílem je podpořit polytechnické vzdělávání na základních školách a 
motivovat žáky k volbě jejich další studijní cesty v technických oborech 
středních škol. Zlínský kraj podpoří školu částkou 84.000 Kč. Poskytnuté 
fi nanční prostředky nám umožní dílny dovybavit dalším potřebným ná-
řadím a zpestřit výuku.

V naší škole podporujeme polytechnické vzdělávání. Chceme žáky 
vybavit základními praktickými dovednostmi potřebnými pro běžný 
život a současně je chceme motivovat ke studiu technických oborů na 
středních školách, protože zájem o zaměstnance s tímto vzděláním stou-
pá. Praktická výuka ve školních dílnách má v naší škole velkou podporu!

 PhDr. Šárka Mikesková, ředitelka školy
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SLAVNOSTNÍ ROZLOUČENÍ  S ŽÁKY 9. ROČNÍKU, NIVNICKÝ OŘÍŠEK
Ve společenské místnosti obecního úřadu se konalo slavnostní rozloučení s žáky 9. ročníku a předání ocenění žákům za reprezentaci 

školy a obce v soutěžích. Nivnický oříšek letos získali Zuzana Petrášová, Kateřina Strommerová a Tomáš Tomanec z 9. ročníku, Jakub Kar-

lík a Matěj Trtek z 8. ročníku a Jiří Charvát ze 7. ročníku.

VÝSLEDKY VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ 

NAŠÍ ŠKOLY VE ŠKOLNÍM 

ROCE 2019-2020

PROSPĚCH:

Žáci, kteří prospěli s vyznamenáním  

Z celkového počtu 323 žáků, 
prospělo s vyznamenáním 244 žáků, z toho na:
1. stupni 155 žáků
2. stupni   89 žáků

Žáci se samými jedničkami   

Vysvědčení s průměrem 1,00 mělo celkem 108 žáků, z toho:
1. stupni   101 žáků
2. stupni   38 žáků

POCHVALY A JINÁ OCENĚNÍ
Pochvala třídního učitele – celkem 72 žáků (46 + 26)
Knižní odměna – celkem 5 žáků (1 + 4)
Pochvala ředitelky školy a Nivnický oříšek:

Tomáš Tomanec, 9. A - za reprezentaci školy 
a obce ve vědomostních soutěžích a olympiádách

Zuzana Petrášová, 9. A - za reprezentaci školy 
a obce ve vědomostních soutěžích a olympiádách
Kateř. Strommerová, 9. B- za reprezentaci školy 
a obce ve vědomostních soutěžích a olympiádách 
Matěj Trtek, 8. A - za reprezentaci školy 
a obce v přírodovědných soutěžích a olympiádách 
Jakub Karlík, 8. B - za reprezentaci školy 
a obce v přírodovědných soutěžích a olympiádách
Charvát Jiří, 7. A - za reprezentaci školy 
a obce v celostátní soutěži a za práci na školním časopise

Přijímací řízení na střední školy  

Z 9. ročníku bylo přijato na maturitní obory 78 % žáků, 
na učební obory 22 % žáků.
Z 5. ročníku na víceleté gymnázium odchází 2 žáci. 



w w w. n i v n i c e . c z

1717 Kveten-Srpen Kveten-Srpen 33/2020/2020ˇ̌

PŘÍRODNÍ ZAHRADA 

ZŠ NIVNICE 
Rozhovor 
s paní PhDr. Šárkou Mikeskovou,
ředitelkou ZŠ a MŠ 
J. A. Komenského Nivnice, p.o.
Školní zahrada nivnické základní školy se 

doslova mění před očima. Pusté zatravněné 
plochy postupně ožívají, hrají pestrými bar-
vami a začíná na nich být živo. Jak je to mož-
né? Co se děje? Na to jsem se zeptal přímo 
naší paní ředitelky PhDr. Šárky Mikeskové.

Dobrý den paní ředitelko, naši čtenáři 

Nivnických novin si všimli, že školní zahra-

da u budovy horní školy se za Vašeho pů-

sobení v Nivnici hodně proměnila. Jak Vás 

napadlo zahradu obnovit a co Vás k tomu 

inspirovalo?

Při příchodu do nivnické školy jsem si 
všimla, že školní budovu 2. stupně obklopu-
je dost prostorná školní zahrada. Její stav byl 
ale žalostný, v podstatě se jednalo o neudr-
žovanou zeleň, která škole nedělala dobrou 
vizitku. Začala jsem tedy přemýšlet, jak školní 
zahradu udělat nejen hezkou pro kolem-
jdoucí a pro návštěvníky školy, ale také užit-
kovou, vzdělávací a relaxační zónou pro žáky 
školy.  Nápadů jsem měla hodně a příležitosti 
k jejich realizaci na sebe nedaly dlouho čekat. 
Víte, dívám se na zahradu očima pedago-
ga. Přemýšlím o tom, jak žákům nabídnout 
i jiné činnosti než jen tradiční výuku ve škol-
ních lavicích. 

Kdo se všechno Vám s obnovou škol-

ní zahrady pomáhá?

Na začátku realizace proměny školní 
zahrady bylo mé setkání se zkušenou za-
hradnicí paní Ing. Olgou Kočicovou. Společ-
ně jsme sladily své představy využití školní 
zahrady jak po stránce zahradnické, tak po 

stránce didaktické. Na tvorbě badatelských 
listů a výukových prezentací se podílela paní 
učitelka Mgr. Jitka Miklášová. Svým dílem při 
budování některých stanovišť přispěli také 
naši žáci a zapojili se i rodiče. Jakmile jsme se 
všichni pustili do práce, rodily se další nápady 
a také možnosti fi nancování této velké akce. 

Hm, máte pravdu, změny v zahradě si 

určitě žádají značné výdaje. Kde škola pe-

níze na novou školní zahradu získala? 

Nová zahrada je většinově fi nancová-
na z dotačních titulů. V minulém školním 
roce jsme první fázi obnovy zahrady pokryli 
z dotace Zlínského kraje. Celková investo-
vaná částka činila 169.911,- Kč. Náš projekt 
„Pojďme blíže k přírodě“ umožnil vytvořit 
tři biotopická stanoviště ve východní části 
zahrady – společenství suchomilných trav a 
keřů, malou vodní plochu s makrofytní vege-
tací a skalku s vegetací efemér a sukulentů. V 
tomto školním roce jsme proměnu zahrady 
fi nancovali z dotace Ministerstva životního 
prostředí realizací projektu „Učíme se v za-
hradě“ ve výši 312.411,- Kč.  V rámci projektu 
jsme v zahradě vytvořili přírodní biotopické 
prvky, pořídili jsme zahradní nářadí, mobiliář 
a praktické pomůcky pro pozorování v pří-
rodě. Oba projekty přispějí k badatelsky ori-
entované výuce přírodovědných předmětů 
a podpoří environmentální vzdělávání žáků 
základní školy. 

Co všechno mohou žáci od nové za-

hrady čekat?

Zahrada je vybudována v přírodním 
stylu. Tvoří ji několik biotopických stanovišť, 
všechny jsou přehledně popsány na infor-
mační tabuli umístěné u zadního vchodu 
do budovy školy. Žáci mohou v rámci výuky 
pozorovat drobné živočichy a rostliny, mo-
hou provádět laboratorní práce a badatelsky 
zaměřené hodiny přímo v prostředí školní 
zahrady. Zajímavostí je pěstování zeleniny ve 
vyvýšených záhonech. Ze sklizené zeleniny si 
žáci v kuchyňce připraví vlastní lahodné po-
krmy. Prakticky si žáci vyzkouší také výsadbu 
bylinek a koření, seznámí se s jejich využitím 
člověkem v kuchyni. Pomologická expozi-
ce představí pěstování drobných ovocných 
keřů a stromů včetně jejich dalšího zpraco-
vání. Expozice ptačího krmiva bude zdrojem 
semen slunečnice a kukuřice pro výrobu pta-
čích dobrůtek do krmítek. Pamatujeme také 
na výsadbu levandulí. Ze sklizených květů 
budeme v pracovních činnostech vyrábět 
voňavé pytlíčky, věnečky a ozdoby. Lahodu 
pro oči a prostor pro pozorování hmyzu nám 
na jaře poskytne květnatá louka s břízovým 
hájkem. Ptačí budky umístěné na topolech 
a smrcích budou hostit ptačí obyvatele. Po-
zorování hnízdění ptáků bude jistě velmi 
zajímavé. Ptačí pozorovatelnu doplní pítka a 
krmítka. Žáci školní družiny pomáhali s výro-



Vzpomínka

Dne 22. srpna uplyne 30 let od tragické smrti 

pana Jaroslava MAHDALA. Stále vzpomínají 

manželka a synové s rodinami
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bou hmyzího hotelu a ježkovníku. Důležité 
je, že se žáci naučí nejen hrabat listí, ale zís-
kají dovednosti v celoroční péči o zahradu. 
Seznámí se s výsadbou, pěstováním, sklizní, 
kompostováním a zavlažováním. 

Bude na nové zahradě i venkovní třída?

Venkovní zastřešená třída tam nebude, 
neboť je to fi nančně nákladná záležitost. 
Počítám ale s umístěním školní tabule, pře-
nosných lavic a stolů, které vytvoří otevřenou 
mobilní učebnu doplněnou školní tabulí. 
Bude využívána pro přípravné pěstitelské 
činnosti, k realizaci badatelských aktivit a za 
teplých dnů k příjemné venkovní výuce.

Kdo bude o zahradu pečovat?

Nejvíce budou do údržby zapojeni žáci. 
Pod vedením učitelů budou provádět dílčí 
pěstitelské a zahradnické činnosti jako je pří-
prava záhonů, sázení zeleniny, setí bylinek a 
jejich sběr, formování a obnova květinových 

záhonů, průběžné pletí a zalévání, sklizeň ze-
leniny a ovoce, stříhání a sušení bylinek, pří-
prava záhonů na zimní klid, hrabání listí, sběr 
klestí atd. Po odborné stránce bude péči kon-
trolovat paní zahradnice Ing. Olga Kočicová. 
Každý rok nám zpracuje osevní plán a bude 
kontrolovat všechny agrotechnické úkony, 
aby se zahradě dařilo.  V červnu 2020 byl naší 
přírodní zahradě udělen certifi kát kvality, 
zahrada je evidována na mapě přírodních 
zahrad ČR, tudíž si musí udržovat určitou 
kvalitativní agrotechnickou úroveň.

Přiznám se, že mě hodně mrzí, když vi-
dím, jak je naše náročná práce ničena vandaly. 
Školní tabule byla poničena během prvního 
týdne a dokonce se stalo, že nám zmizely ně-
které sazenice rostlin. Školní areál má být po-
dle vyhlášky oplocený a uzavřený, bohužel 
tomu tak není a tak je prostor k vandalismu.  
Snad se situace zlepší. Zahrada poskytuje žá-
kům lepší prostor pro výuku a relaxaci a ne-
měla by být předmětem ničení. 

Co očekáváte od nové 

přírodní zahrady?

Přírodní zahrada bude využitelná celo-
ročně, výrazně se zvýší její užívání. Diverzita 
přírodních prvků a biotopů umožní reali-
zovat výuku a zahradní práce od jara až do 
zimy. Pobyt na školní zahradě bude osvěžu-
jící kompenzací teoretické výuky. Badatel-
ské činnosti a aktivity na zahradě přispějí k 
obnově duševních sil našich žáků. Zahrada 
bude využívána ve vyučování v co nejhojněj-
ší míře nejen v předmětech přírodopis a pří-
rodovědný seminář, ale také v průřezových 
tématech napříč všemi vyučovacími před-
měty. Pobyt ve venkovním prostředí bude 
pro žáky příjemnou změnou. V rámci pracov-
ních činností se žáci naučí o zahradu starat. 
Především však budou mít příležitost ověřit si 
získané teoretické znalosti prakticky v příro-
dě. Na základě atraktivního prostředí, zajíma-
vých vzdělávacích pomůcek a maximálního 
kontaktu s přírodou se budeme snažit u žáků 
rozvinout přírodovědné dovednosti a vzbu-
dit zájem o  ochranu přírodního prostředí. 

Redakce Nivnických novin Vám i celé 

školní partě přeje, ať přírodní zahrada jen 

vzkvétá a ať se vám v ní dobře učí. Odkaz 

našeho rodáka J. A. Komenského „učit ná-

zorně a prakticky“ se naplňuje a to je moc 

dobře.

Děkuji Vám a celé redakci NN za zájem o 
školu a přeji všem nivnickým občanům, aby 
se jim naše školní přírodní zahrada líbila.

Milá paní ředitelko, děkuji moc za pří-
jemný rozhovor a Váš zájem o rozvoj školy. 
Za celou redakci NN i naše čtenáře Vám přeji 
hodně dalších zajímavých nápadů.   

 Karel Šik



w w w. n i v n i c e . c z

1919 Kveten-Srpen Kveten-Srpen 33/2020/2020ˇ̌

Spousta lidí touží po vlastní střeše 
nad hlavou. A tak se jednoho dne od-
hodlají a začnou si plnit sen o krásném 
domečku, se zahrádkou a třeba i bazé-
nem. Jenže stavba domu není jen o sně-
ní, ale provází ji bezpočet starostí. Den-
nodenně budete vynakládat spoustu 
energie, ať už se samotným plánováním, 
nebo realizací. Projekty, povolení, výběr 
fi rmy, fi nance… Všechna ta byrokracie 
vám poleze na nervy a co si budeme po-
vídat i do peněz. 

Hodně silnou zkouškou je stavba 
také pro vztah. Výběr kachliček, pod-
lah, barev, nenadálé výdaje, nedostatek 
času… Situace, které se mohou zdát 
banální naberou ve víru všech okolností 
na síle a partnerská krize je na spadnu-
tí. Nezoufejte však, podle dostupných 
studií nadpoloviční většina párů celou 
stavbu i přes krizi ustojí a jejich vztah se 
o to víc posílí. 

Buďte realisté!

Stavbě i fi nančnímu rozpočtu roz-
hodně prospěje, když se budete držet 
při zemi. Určitě jste už o svém domu 
snů uvažovali, ale skutečně potřebuje-
te tak obrovské místnosti, 4 koupelny a 
obklady, které stavbu o tolik prodraží? 
Myslete dopředu také na terénní úpravu 
pozemku, oplocení, zahradu i vybavení. 

Stavba domu: Nápor na psychiku i vztahy

Kam zmizela studna Kozáčka? 

To také něco stojí. Proto uberte na tom, 
co není tolik potřeba a přidejte tam, kde 
je to nutné. Vytvořte si také podrobný 
rozpočet a nezapomínejte na možné 
navýšení nákladů. 

Mějte plán

Kdo je připraven, není překvapen. 
To platí i u stavby domu. Vše si plánuj-
te dopředu, krok po kroku, rozdělte si 
práci. Udělejte si průzkum, proberte se 
stavební fi rmou plán stavby. Když bude-
te vědět, co a kdy se bude budovat, mů-
žete se na to (nejen) psychicky připravit. 

Dělejte kompromisy

Komunikujte s partnerem o tom, 
co si v domě přejete mít. Věřte mi, ale 
i taková maličkost, jako je barva v obý-
váku se promění v obrovský problém. 
Předcházejte hádkám, například si ka-
ždý den vymezte hodinu na to, abyste 
společně zhodnotili, co je nového, pro-
brali další kroky atd. A když se nebudete 
umět shodnout, jestli do koupelny svět-
lé nebo tmavé obklady? Udělejte jedno-
duše kompromis. Dům bude vás obou, 
a tak byste se tam oba měli cítit dobře. 

Požádejte o pomoc

Budu se opakovat – stavba je nároč-
ná. Není proto ostudou, požádat o po-
moc. Ať už partnera/ku, přátele, rodinu, 
nebo odborníka. Nikdo není nadčlověk, 

kterému nedojdou síly. Pokud se roz-
hodnete dům postavit svépomocí a s 
něčím si nevíte rady, v okolí jistě bude 
šikovný řemeslník, který vám pomůže, a 
přitom vás fi nančně nezruinuje. 

A rada na závěr? Myslete na to, že i 
když je momentálně stavba číslo jedna 
na seznamu priorit, nesmíte zapomínat 
na sebe, najít si čas pro partnera i rodi-
nu. I kdyby se stavba o něco protáhla, 
v konečném důsledku to nebude hrát 
významnou roli. Dopřejte si pauzu, od-
počiňte si, protože tělo i psychika relax 
potřebují. Je potřeba energii také někde 
brát, a ne se pouze vyčerpávat. Každý 
dům se jednou dostaví. 

 PhDr. Michaela Miechová
 Psycholožka a majitelka poradny
 www.mojra.cz
Pokud řešíte podobný, nebo jiný 

problém, můžete si objednat konzul-

taci na www.mojra.cz. Použijte slevo-

vý kód „NIVNICE“ a získáte slevu 10 % 

z ceny objednávky.

(čerpáno ze vzpomínek p.Františka Hrašáka z roku 2005)
V prostoru u stávající Besedy směrem k silnici tekl „járek“ s odpadní vodou a vedle studny „Kozáčky“ se přecházel po dřevě-

ném mostě. Ve středu naší obce se nacházelo několik veřejných studní, které měly svoje jména.
„Petráška“ se jmenovala podle učitele Petráše, který tam bydlel. „Maráčka“ zase podle učitele, který se tam utopil. Dnes jsou 

jména i studny zapomenuty. Zůstala jenom studna „Kozáčka“, ale neví se, po kterém Kozákovi.
O narození J.A.Komenského toho mnoho nevíme, ale do 10 let svého 

života žil u svého poručníka Kozáka v Nivnici. Podle záznamů v Uherském 
Brodě byly posílány sirotčí peníze Kozákovi do Nivnice, který bydlel vedle 
šenku, a panský šenk měl číslo 23. Je možné, že Kozák žil v místech dneš-
ní Besedy a studna „Kozáčka“ dostala své jméno po tomto Kozákovi a 
než Komenský odešel do Strážnice, chodil pro dobrou vodu z „Kozáčky“.

V šenku i v obecní hospodě při výrobě kořalky používali vodu z „Ko-
záčky“, protože kořalku nekalila.Od dávných dob se voda čerpala pum-
pou, která byla vyrobena ze dřeva.

A kam zmizela studna? Je uschována pod poklopem a dlažbou, 
jakmile bude na stole návrh, jak studnu přiznat, tak ji opět vystavíme. 
Musíme skloubit moderní přístavbu Besedy a starou studnu, snad se 
to podaří. Jeden takový návrh jsem již obdržel a není špatný. Viz. foto
 Miroslav Vykydal
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Vážení čtenáři Nivnických novin,
Po delší odmlce nás redakce požá-

dala o příspěvek do Nivnických novin. 
Když mně pan Šik přinesl soubor otá-
zek, tak jsem se zhrozil. Tolik otázek! To 
nemám šanci zpracovat!  Proto jsem to 
pojal po svém s tím, že Vás seznámím 
s naší činností za poslední dva roky, od 
Myslivecké výstavy na sportovní hale v 
roce 2018. Jistě si mnozí vzpomínáte, 
že se velmi vydařila, což bylo vidět na 
množství návštěvníků i na ohlasech, kte-
ré se objevily v tisku. Ale život pádí dál i 
v našem spolku.

MS Šaranov Nivnice hospodaří na 
výměře 2200 ha. Výměra honitby zatím 
zůstává beze změny, ale členská základ-
na se neustále snižuje. Před 30 lety nás 
bylo 35 členů a pomalu jsme začínali 
uvažovat o stop stavu, to znamená, že 
člen se bude přijímat pouze při odcho-
du jiného člena. Od té doby se naše po-
čty členů stále snižují, až k dnešním 22 
členům. Z toho jsou dva členové, kteří 
mají přes 85 let, dva členové přes se-
dmdesát let. Věkový průměr činí 52 let. 
Takže na péči o honitbu je nás poměr-
ně málo. Přitom se nejedná pouze o 
brigádnickou/pracovní/činnost, ale i o 
odstřel zvěře. Vzhledem k tomu, že se k 
nám moc mladých lidí nehlásí, tak už ně-
kolik let funguje myslivecký kroužek pro 
děti prvního stupně základní školy. To je 
asi poslední možnost, jak zvýšit u dětí 
zájem o přírodu i o myslivost a tím rozší-
řit v budoucnu naši členskou základnu. 
Bohužel takové problémy nemá pouze 
náš spolek, ale trend stárnutí členské 
základny provází téměř všechny spolky, 
ať jsou to včelaři, holubáři atd. Kroužek 
vedou dva naši členové, Pavla Mičulko-
vá-Latinová a Jakub Kašpárek. O činnos-
ti tohoto kroužku Vás bude informovat 
vedoucí kroužku v samostatném článku. 
Myslivost není pouze lov, jak si mnoho 
lidí představuje, je to především pobyt 
v přírodě, v relativně zdravém prostředí, 
kde můžete pozorovat vše živé i neživé. 
Než se dostanete k lovu, uteče hodně 
vody. Nejdříve se musíte o zvěř nějakou 
dobu starat, chránit před nejrůznějšími 
negativními vlivy. Pak tuto zvěř najít, 
posoudit věk a další kritéria vhodnosti 
dalšího chovu, a teprve pak může dojít 

Nivničtí myslivci
k lovu. Anebo taky nemusí, my sami roz-
hodujeme o životě zvěře. Ten, kdo roz-
hoduje o životě a smrti v přírodě, musí 
stát mravně vysoko. To je moje krédo, 
které se snažím v našem spolku prosa-
zovat a dodržovat. Jak se nám to všem 
daří, musí posoudit jiní. Myslivost, to je i 
kynologie, střelectví, péče o krajinu. Na 
myslivosti je krásné a zajímavé, že každý 
si najde něco jiného, co je mu osobně 
blízké a čím naplní svůj život a volný čas.

 V zimních měsících je naší povin-
ností péče o zvěř a přikrmování zvěře.  
Vzhledem k atypickému průběhu po-
sledních několika zim nemáme mnoho 
práce. Minimální sněhová pokrývka a 
potravní nabídka na polích zaručuje, 
že zvěř přežije bez výraznějšího strá-
dání. Navíc v zimním období je zvěř 
nastavena na úsporný režim, takže žije 
především ze zásob, které si nadělala v 
podzimním období. Proto v tomto ob-
dobí je pro zvěř nejdůležitější klid, aby 
se zbytečně nestresovala, nevyčerpáva-
la přebíháním z jednoho lánu na druhý. 
Takže bych využil této situace a poprosil 
Vás, abyste respektovali tento její poža-
davek.

Jsme jedna z mála společností, která 
má ve své honitbě i bažantnici. Vybudo-
vána byla už v polovině osmdesátých 
let minulého století. A od té doby se ji 
snažíme stále zvelebovat. Péče o chod 
bažantnice nás stojí hodně pracovního 
úsilí, jednak příprava bažantnice, desin-
fekce a úprava políček před dovezením 
bažantů, a pak dennodenní přítomnost 
v bažantnici a práce kolem bažantů. 
Důležité je sledování zdravotního stavu 
kuřat a předcházení rozvinutí nejrůzněj-
ších nemocí a parazitóz.  Každoročně 
jsme dovezli 1500 jednodenních ba-
žantích kuřat. První dva měsíce je péče 
o kuřata nejnáročnější, většinou se o ně 
stará pouze jeden člen. V pozdějším ob-
dobí se o bažanty starají všichni členové 
v týdenních intervalech, až do honů. Le-
tošní rok jsme se rozhodli, že zakoupíme 
10ti týdenní bažanty, takže bude o něco 
méně práce, ale zase vyšší fi nanční ná-
klady. Jelikož prodáváme vybraná stře-
lecká místa na honě poplatkovým střel-
cům, doufáme, že na konci lovecké se-
zóny bude fi nanční rozpočet vyrovnaný.

Myslivecký rok od března zahajuje-
me brigádnickou činností. To jsme po 
zimním období plni aktivity a máme 
tolik plánů, že už dopředu víme, že je 
nemůžeme splnit. Letošní roky byl po-
znamenám Covidovou pandemií, která 
významně omezila i činnosti našeho 
spolku. Vzhledem k tomu, že byl vyda-
ný zákaz shromažďování, tak jsme se 
nemohli scházet na brigádách, ani na 
schůzích. Ještě štěstí, že nebyla ome-
zená individuální myslivecká činnost v 
přírodě. To by z nás někteří asi nepřežili. 
V dubnu byly naplánované jarní zkouš-
ky ohařů, které byly odloženy. Nakonec 
zkoušky proběhly 20.června za inten-
zivního deště. Přestože počasí nepřálo, 
nic to neubralo na dobrém hodnocení 
organizace zkoušek, jak od soutěžících, 
tak i z vedení rozhodčích. Další akcí, 
která byla naplánovaná na jarní měsíce, 
byl již tradiční dětský den. Po předchá-
zejících zkušenostech, kdy rok od roku 
se počet dětí zvyšoval, tak jsme se těšili, 
že opět překonáme loňský počet účast-
níků. Ale i zde nám koronavirus udělal 
čáru přes rozpočet.  Poslední akcí, které 
se náš spolek účastní v jarním období, 
je Olympiáda Východního Slovácka ve 
střelbě na asfaltové terče. V této soutě-
ži pravidelně bojujeme o první místo.  
Bohužel ani tato akce nemohla proběh-
nout. Tak doufám, že alespoň Svatohu-
bertská mše už proběhne bez omezení 
a že se tam mnozí setkáme.

 Důležitou aktivitou v jarních mě-
sících je ochrana mláďat při prvních 
jarních senosečích. Několik týdnů před 
plánovanou sečí se snažíme zvěř zne-
klidňovat procházením vojtěškových 
lánů se psy. Den před nahlášenou sečí 
roznášíme opticko-akustické plašiče, 
které mají přinutit zvěř odvést narozená 
mláďata do bezpečí. Ráno před vjezdem 
zemědělské techniky dolánů je musíme 
posbírat a večer opět roznést do další 
lokality, která bude sečena příští den. 
Stále probíhá polemika ohledně účin-
nosti těchto plašičů, ale zatím vyjma 
termovize umístěné na žacím stroji, kte-
rá vyhledává živou zvěř v porostu a je 
velmi drahá, nic lepšího neexistuje. Není 
strašnější pohled než na zasečené srnče 
a nedaleko od něj stojící pískající srna, 
která se ho snaží přivolat.

dalšího chovu, a teprve pak může dojít zóny bude fi nanční rozpočet vyrovnaný. a nedaleko od něj stojící pískající srna,
která se ho snaží přivolat.
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 Vyjma letošního roku, každoročně 
vysazujeme v lokalitě Šaranov mladé 
stromky, neboť i zde se projevila kůrov-
cová kalamita.

  Začátkem května začíná pro nás lo-
vecká sezóna, nejdříve odlov srnčí zvě-
ře, pak se přiřazuje odlov zvěře dančí. 
Černá zvěř se může lovit po celý rok, ale 
v naší honitbě se vyskytuje hlavně v let-
ním období, kdy dozrává obilí a násled-
ně kukuřice. Lov černé zvěře, ale není 
tak jednoduchý. Jedná se o velice inteli-
gentní zvěř, která je ukrytá v rozsáhlých 
lánech kukuřice nebo obilí, kde ji nikdo 
neruší, na rozdíl od lesa, který je plný 
rekreantů, houbařů a podobně. Pokud 
má přístup k vodě, tak nemusí danou 
lokalitu vůbec opustit a my se dovíme o 
přítomnosti černé zvěře od zemědělců, 

kterým napáchala škody na plodinách, 
až při sklizni. Od listopadu pak nastává 
doba lovu drobné zvěře – bažantů a 
zajíců. Zatímco bažanty si vychováme 
sami, se zajícem je to mnohem složitější. 
Jeho množství je především závislé na 
kvalitě životního prostředí, přítomnosti 
vodních zdrojů a klidu v honitbě. Přesto 
v posledních letech pozorujeme mírný 
nárust počtu zaječí zvěře v naší honitbě. 
Snad k tomu přispívá i rozdělení lánů a 
určitě i realizace pozemkových úprav.

  Velmi oceňujeme snahu obecního 
úřadu v péči o extravilán Nivnice, ze-
jména prosazení pozemkových úprav. 
Zároveň bych chtěl poděkovat obecní-
mu úřadu za fi nanční podporu aktivit 
našeho spolku.

Co říct na závěr. Podle celospolečen-

ské situace nebude mít myslivost v bu-
doucnu na růžích ustláno. Snaha nejrůz-
nějších organizací zakázat lov, zakázat 
držení zbraní zákaz používání olova ve 
střelách získává stále více sympatizan-
tů a je jen na nás myslivcích ukázat, že 
tato záliba má i v 21. století své místo. 
Pro některé z nás je to nejen záliba, ale 
i určitá životní fi lozofi e, bez které si ne-
dokážeme život představit a budeme 
se snažit dokázat, jak ušlechtilá a spole-
čensky významná je myslivost pro celou 
společnost.

 Myslivecký hospodář 
 MUDr. Vlastimil Velecký
Za čas a ochotu zpracovat otázky 

do článku děkuje Karel Šik, člen re-

dakční rady

Klubové zkoušky vloh ohařů v Nivnici  
V sobotu 13. června Klub chovatelů hrubosrstých a 

maďarských ohařů, z.s. Praha (KCHHMO,z.s.) ve spolu-
práci s Mysliveckým spolkem Šaranov Nivnice uspořádal 
klubové zkoušky vloh.  Stalo se již tradicí, že se zkoušky 
loveckých psů konají v Nivnici. Díky péči o drobnou zvěř, 
které nivničtí myslivci věnují hodně času a úsilí, její pří-
tomnost v polních porostech a samotné terény poskytují 
v  Nivnici výborné podmínky, které dokáží prověřit vlohy 
mladých ohařů. Zkoušky vloh jsou ukazatelem pracov-
ních kvalit chovu psů, neboť se jedná o vrozené vlastnos-
ti, vlohy, které dané plemeno po pracovní stránce má mít. 
Pro ohaře je typickou vlastností vystavování zvěře. Pes 
vám při polní práci zvěř v porostu čichem najde a zůsta-
ne strnule stát tzv. „vystavuje“. Ukazuje vám, kde zvěř je, a 
musí zůstat klidný až do příchodu vůdce. Pes dostává šan-
ci v časovém rozmezí 20 minut. V tomto časovém úseku 
má ukázat, „co v něm je“, jaké jsou jeho vlohy, jak rychle a 
ochotně dokáže zvěř čichem v porostu nalézt. Hodnotí se 
zmiňovaná chuť, ochota a spolupráce s vůdcem. Pes ne-
smí zvěř pronásledovat, ale musí být ovladatelný a spo-
lupracovat s vůdcem. Dnes se z lovecké kynologie stává 

koníček mno-

ha lidí, různých věkových kategorií, kteří se sdružují v klubech a 
plánují akce, jako byla tato.  

V myslivecké klubovně se při zahájení zkoušek sešlo hned 24 
zástupců plemen, které klub KCHHMO,z.s. sdružuje. Při losování 
do skupin se tak představili Maďarský ohař krátkosrstý, maďarský 
ohař drátosrstý, německý drátosrstý ohař, slovenský hrubosrstý 
ohař a zpestřením byli dvě fenky německého krátkosrstého ohaře 
vůdců z Nivnice. 

Počasí v den zkoušek nebylo příliš přívětivé pro vůdce. Za-
tažená obloha, kapky deště a chladnější počasí však svědčilo 
čtyřnohým svěřencům. Hodnocení jednotlivých startujících se 
lišilo, byli takoví, kteří uspěli s plným počtem bodů a naopak ti, 
kterým chybělo pověstné zkouškové štěstí. Pohár pro vítěze z ru-
kou Pavly Latinová Mičulkové, výcvikářky klubu, převzal vůdce P. 
Slunečko. Jeho pes Český fousek Beren z Pálavských vršků získal 
plný počet bodů a pracovní titul CACT (čekatel šampiona práce). 
Největší potlesk a radost přítomným členům mysliveckého spol-
ku přinesly výsledky domácích vůdců Jarka Burdy, Petra Vlka a 
MVDr. Blanky Bittnerové. Se svými svěřenci uspěli ve zkoušce s 
vysokým počtem bodů v I. ceně. Úspěšným vůdcům gratulujeme 
a přejeme další úspěchy při výcviku i zkouškách.  

Všem, kteří se na těchto zkouškách 
podíleli, patří poděkování. Především 
pak členům Mysliveckého spolku Ša-
ranov Nivnice, kteří vždy ochotně 
vyšli s pořádáním zkoušek vstříc a 
zkoušky zajistili po všech stránkách 
na výbornou. Kompletní výsledky 
a více o dění klubu KCHHMO, z.s. mů-
žete shlédnout na www.ohar.cz 

Autor: Pavla Latinová Mičulková, 
 výcvikářka KCHHMO,z.s. 

 Autor foto:  Michal Velecký   

p

Vyjma letošního roku každoročně kterým napáchala škody na plodinách

 Autor foto:  Michal Velecký   
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EKOLOGICKÉ OKÉNKO   

VÝHERCE ODPADOVÉ SOUTĚŽE Z MINULÉHO ČÍSLA NN 

ADÁMEK PRAŽAN SPOLU S BRÁCHOU. BLAHOPŘEJEME.

OD 1.7.2020 SE NA SD HŮRKA 

NEBEROU PNEUMATIKY! BEZ-

PLATNĚ JE MOŽNÉ JE ODEVZDAT 

VE SBĚRNÝCH SUROVINÁCH 

V UHERSKÉM BRODĚ NEBO 

V AUTOSERVISECH NA TZV. 

MÍSTECH ZPĚTNÉHO ODBĚRU. 

STAVEBNÍ SUŤ – PŘEKLADIŠTĚ HOŠTÁKY

Ceník od 14. 5. 2020 v Kč včetně DPH
 stavební suť - do 500 kg:      zdarma
 stavební suť - nad 500 kg (vozík za osobní auto):   100 Kč / 1 vozík
 stavební suť - nad 500 kg (nízký kontejner):   1000 Kč/ 1 kontejner

Poplatek je splatný v hoto-
vosti u správce. Pro likvidaci vel-
kého množství odpadu např. de-
molice rodinného domu apod. 
je povinností občana zajistit si 
likvidaci tohoto množství odpa-
du na vlastní náklady odbornou 
fi rmou!!!

V minulém období bylo do to-
hoto systému zapojeno celkem 
86,65 % domácností. Potvrzenou 
inventuru pak mělo celkem 14,38 % 
domácností a vyplněný odpadový 
dotazník 29,48 % domácností. Cel-
kem bylo nasbíráno 47 296,18 EKO 
bodů, přičemž max. počet na osobu 
byl 90,72 EKO bodu. A jak domác-
nosti třídily?

Celkový počet stanovišť = 1 106

počet stanovišť max. EKO bodů

Skupina třídění 1 11 90,720

Skupina třídění 2 22 72,576

Skupina třídění 3 18 54,432

Skupina třídění 4 189 36,288

Skupina třídění 5 853 18,144

Bez skupiny třídění 13 0

MOTIVAČNÍ A EVIDENČNÍ SYSTÉM ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ 

(OBDOBÍ OD 1.10.2018 DO 30.9.2019)

nosti třídily? Bez skupiny třídění 13 0
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Existuje hned několik důvodů, proč třídit odpad. 
Správné třídění má totiž význam nejen ekologický, 
ale také ekonomický. Mezi nejdůležitější argumen-
ty, proč třídit odpad, bezesporu patří:
1. zákonná povinnost (§ 12 zákona č. 185/2001 Sb.),
2. zlepšení životního prostředí,
3. šetření přírodních zdrojů surovin a energie,
4. snížení zdravotního rizika expozicí nebezpečných 
látek,
5. opětovné použití odpadových materiálů,
6. zmenšení množství odpadů na skládkách,
7. šetření lesů a zlepšení čerstvého vzduchu,
8. fi nanční úspora za odvoz odpadu,
9. podpora recyklované výroby,
10. občanská zodpovědnost.
 www.dewolf.cz

Papír, plast, plechovky, elektro, jedlý olej a tuk jsou tříděny následovně: 
• pro plast i papír je určen čirý pytel (velké kartony a krabice patří na sběrný dvůr Hůrka do označeného velkoobjemového kontejneru),
• jedlý olej a tuk v PET lahvích s obsahem min. 2 litry, 
• drobný elektroodpad v igelitové tašce,
• pro plechovky je určen čirý pytel.
Pokud chcete být zapojeni do systému třídění s následnou slevou na poplatku, vše označte čárovým kódem Vaší domácnosti. Pytle 

musí být umístěny v daném termínu ráno (nejpozději v 6 hod.) u sjízdné komunikace na volném terénu, na dobře viditelném 

místě. Děkujeme, že třídíte.

DRUH ODPADU CELKEM V TUNÁCH PRŮMĚRNĚ KG/OSOBU (3 357 obyvatel)

Barvy, laky, lepidla apod. (NO) 0,385 0,115
Biologicky rozložitelný odpad 115,450 34,391
Dřevo 96,660 28,794
Elektro 15,994 4,764
Jedlý olej a tuk 1,174 0,350
Kovy 115,859 34,513
Obaly od nebezpečných látek (NO) 1,625 0,484
Objemný odpad 131,340 39,124
Oděvy 11,828 3,523
Olej a tuk (NO) 0,710 0,211
Papír a lepenka 67,974 20,248
Pesticidy (NO) 0,200 0,060
Plasty 69,530 20,712
Pneumatiky 2,220 0,661
Sklo 54,680 16,288
Směsný komunální odpad 421,320 125,505
Stavební suť – beton, cihly, tašky apod. 775,680 231,063

10 DŮVODŮ, PROČ TŘÍDIT ODPAD

TERMÍNY SVOZŮ TŘÍDĚNÉHO ODPADU VE 2. POLOLETÍ ROKU 2020:

PLAST: 29.7., 26.8., 23.9., 21.10., 18.11., 16.12.
PAPÍR: 15.7., 9.9., 4.11.
PLECHOVKY, ELEKTRO, JEDLÝ OLEJ (TUK): 22.7., 16.9., 11.11.

TŘÍDĚNÍ V ROCE 2019

10 DŮVODŮ PROČ TŘÍDIT ODPAD

Směsný komunální odpad 421,320 125,505
Stavební suť – beton, cihly, tašky apod. 775,680 231,063
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Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru  
v 7:00, 14:00 a 21:00h. Večerní pozoro-
vání se bere do součtu dvakrát a výsle-
dek se dělí čtyřmi). Průměrná měsíční 
teplota se počítá s průměrných teplot 
jednotlivých dnů. Průměrná roční tep-
lota se počítá z průměrných teplot jed-
notlivých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stupních cel-
sia, která byla dosažena v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stupních cel-
sia, která byla dosažena v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin teplota 
stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za měsíc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v m/s, kterou vítr dosáhl během 
měsíce
Náraz větru 

největší náraz větru v m/s v daném měsíci

Počasí u nás v dubnu 2020

Počasí u nás v červnu 2020
Max. 

t.

Min. 

t.
Ld M Lt T Tn Ø Vítr

Max. 
rychlost 

větru

Náraz
větru

183 17,9 29,8 7,4 10 9 0,2 2,4 4,6

Ve středu 8.7.2020 uvedl Český hyd-
rometeorologický ústav (ČHMÚ), že 
letošní červen byl nejdeštivějším červ-
nem od roku 1961, v průměru v repub-
lice napadlo 151 mm srážek, což před-
stavuje 191% dlouhodobého průměru. 

V Nivnici v červnu spadlo dokonce 
183 mm srážek a byl to u nás nejdeš-
tivější měsíc ze všech měsíců od roku 
1998, nejvíce srážek spadlo 20.6. a to 
33,3 mm a 13.6. napršelo 29,2 mm. Jen 

pro zajímavost, druhý nejdeštivější mě-
síc od roku 1998 byl shodou okolností 
také červen 2004, kdy spadlo 176,5 mm 
a třetí byl červenec 2002, kdy to bylo 
171,6 mm (a v části Evropy pak byly po-
vodně).

Nám zemědělcům nezbývá nežli 
doufat, aby takové deště nebyly ve žních 
a mohli jsme v pořádku sklidit úrodu.  

 Ing. M. Moulis

Min. 

t.

Min. 

t.
Ld M Lt T Tn Ø Vítr

Max. 
rychlost 

větru

Náraz
větru

11,9 10,5 23,3 -7,3 8 0,3 3,8 5,1

Počasí u nás v červenci 2020
Min. 

t.

Min. 

t.
Ld M Lt T Tn Ø Vítr

Max. 
rychlost 

větru

Náraz
větru

105,6 19,6 31,5  7,8 5 19 2 0,2 3,3 5,1 Bouřka 28.7.   

Velká voda 20.6.2020

Meteorologická zajímavost 

- nejdeštivější měsíc

Počasí u nás v květnu 2020
Max. 

t.

Min. 

t.
Ld M Lt T Tn Ø Vítr

Max. 
rychlost 

větru

Náraz
větru

80,5 12,3 26,1 0,6 7 2 0,3 3,6 6,1
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NONSTOP služba: 
po telefonické domluvě je možné vyřídit pohřeb 

i o víkendu a o svátcích

tel. 602 752 749, 776 836 393

Adresa: nám. 

Míru 176, Nivnice /budova Orel/

Otevírací doba: 

po – pá: 8.00 – 12.00, 

                13.00 – 15.00

Pohřební služba NIVNICE

dit pohřeb 



1. Znáte pojem 
 KOMUNITNÍ ŠKOLA?
a. Ano, vím o co se jedná
b. Ano, ale nevím co to je
c. Ne, neznám

2. O nabídce různých akcí 
 v obci vím z:
a. webových stránek obce
b. Facebooku
c. hlášení rozhlasu
d. Nivnických novin
e. jiného zdroje …………………………………………

3. Jaké formě při výběru 
 akce (kurz, seminář) 
 dáváte přednost?
a. přednášce
b. tvořivým dílnám
c. kombinaci přednášky s tvořením
d. je mi to jedno

4. Vyhovuje mi spíše akce 
 (kurz, seminář):
a. jednodenní 
b. vícedenní 
c. pokračovací cyklus
d. je mi to jedno

5. Kdy Vám nejlépe 
 vyhovuje čas na akci 
 (kurz, seminář)?
a. ve všední dny (po-pá) dopoledne
b. ve všední dny (po-pá) odpoledne
c. v sobotu dopoledne
d. v sobotu odpoledne
e. je mi to jedno

6. Jakou maximální částku 
 jste ochoten/ochotna 
 zaplatit za 1 hodinu kurzu 
 nebo semináře?
(Uveďte částku v Kč) …………………………………………

7. Která z následující 
 nabídky přednášek 
 Vás zaujala a chtěli byste 
 ji absolvovat?
 (Můžete zaškrtnou i více možností,  max. však 5; 
 pod i. můžete dopsat vlastní názor)

a. Péče o zahradu během roku
b. Povídání o bylinkách
c. Řez stromů
d. Certifi kovaná přírodní zahrada 
e. Jest jak sa patří aneb 
 Pojednání o věcech stravních
f. Kváskování
g. Zdravý životní styl
h. Základy první pomoci
i. …………………………………………………………

8. A které téma Vás nejvíce 
 zaujalo z následující 
 nabídky tvořivých dílen?
 (Můžete zaškrtnou  i více možností,  max. však 5; 
 pod i. můžete dopsat vlastní názor)

a. Vázání kytiček pro radost
b. Sýkorky v zahradě
  (výroba budky a pítka)
c. Řez ovocných stromů
d. Hmyz na zahradě 
 (výroba hmyzího hotelu)
e. Základy šití na stroji
f. Vázání šatky (Nivnický kroj)
g. Škrobení sukní ke kroji
h. Zdobení perníčků
i. …………………………………………………………

9. Jsem:
a) muž
b) žena

10.  Kolik je Vám let?…………………………………

Děkujeme za vyplnění dotazníku. 

Vážení spoluobčané,

v rámci projektu: „Zvyšovanie kvality života na vidiekuvytváranímkomunitnýchškôl“ si Vás dovolujeme požádat o vyplně-

ní dotazníku, který se týká nabídky kurzů a seminářů. Vašich názorů si moc ceníme a bude jich využito při zpracování nabídky 

akcí (kurzů, seminářů) pro podzim 2020 – jaro 2021.

 Marie Kománková, obecní koordinátor

Dotazník je dostupný také v elektronické verzi na webových stránkách obce www.nivnice.cz. Vyplněný 

dotazník odevzdejte do 25. 8. 2020  do schránky na OÚ.dotazník odevzdejte do 25. 8. 2020  do schránky na OÚ.
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NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 2828

Sídliště 1000, 

Nivnice 687 51

Úřední hodiny – PROSÍME, DODRŽUJTE HYGIENICKÁ OPATŘENÍ!

pondělí, středa 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

Úřední hodiny – matrika  a evidence obyvatel:
hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému 
pobytu, ověřování listin a podpisů, výpisy z czechpointu

pondělí, středa 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00

Fakturační údaje:

OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice

IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

Kontakty na úřad:

starosta – Ing. Miroslav Vykydal starosta@ou.nivnice.cz 606 766 166

místostarostka – Ing. Marie Kománková, MBA mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167

podatelna – Bohumila Kašpárková podatelna@ou.nivnice.cz 572 693 126

matrika a evidence obyvatel - Františka 
Borýsková

f.boryskova@ou.nivnice.cz 572 693 276

pozemky, pokladna – Martina Fialová m.fi alova@ou.nivnice.cz 572 693 277

hlavní účetní – Alena Haluzová a.haluzova@ou.nivnice.cz 572 693 126

mzdová účetní – Radka Trtková r.trtkova@ou.nivnice.cz 572 693 126

správce hřbitova – Ivana Hladišová 728 429 247

správce Nivnické riviéry – František Kolacia  nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322

správce SD Beseda – Martina Moulisová beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501

knihovna – Marta Zálešáková knihovna@ou.nivnice.cz 605 317 518

správce Sběrného dvora Hůrka – Petr Bršlica 602 274 449

správce Sportovního areálu – Tomáš Trtek Tomas.Trtek@ou.nivnice.cz 731 632 064

vedoucí úseku údržby – Petr Vlk udrzba@ou.nivnice.cz 607 618 542

zástupce vedoucího údržby – Josef Sobotka 603 235 896

Tel: 572 693 126,  Email: ou@ou.nivnice.cz

ID datové schránky : 8k6bsjq
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